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Kérdés

„Paracelsus esete a pénzügyi befektetővel" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Dr. Rácz Jenő egészségügyi miniszterhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt héten példátlan eset történt, az Állami Népegészségügyi és Tisztiorvosi
Szolgálatnak azonnali hatállyal be kellett vonnia a Paracelsus gyógyszertár működési
engedélyét .

A gyógyszertár az elmúlt tíz évben úgy üzemelt, hogy helyiséget és a berendezését egy külső
befektetőtől bérelte . A felek között elszámolási vita alakult ki . A pénzügyi befektető a vitát
úgy kívánta megoldani, hogy az elmúlt héten egy örző-védő cég segítségével birtokon belülre
helyeztette magát és a tulajdonát képező berendezési tárgyak egy részét (patikamérlegek,
mosogató stb . . .) a gyógyszertárból elszállítatta . A helyszínre érkező ÁNTSZ munkatárs így
már csak azt tudta megállapítani, hogy a patika alkalmatlanná vált a jogszabályszerű
működésre és azt azonnali hatállyal bezáratta .

A szomorú történetben szerencse, hogy mindez a fővárosban történt, és így a betegek több-
kevesebb kellemetlenség árán, de pótolni tudták a kieső gyógyszertár szolgáltatásait . Rossz
belegondolni mi történt volna, ha egy kistelepülésen történik mindez .

A gyógyszertárak létesítéséről és működtetéséről szóló törvény alapján a jogalkotói szándék
világosan arra irányul, hogy a gyógyszerellátás biztosítása folyamatos legyen, hiszen a
gyógyszerész csak hat hónappal az ÁNTSZ-hez történő bejelentést követően szüntetheti meg
a patika működését, illetve szükség esetén a hatóság átmeneti időre kijelölhet vezetőt a
gyógyszertár ügyeinek intézésére .



A jelen eset kapcsán viszont azzal a szomorú ténnyel kell, szembesülnünk, hogy míg az
egészségügy szereplőit szigorú jogszabályok kötelezik az ellátás folyamatosságának a
biztosítására, addig külső szereplőket semmi sem akadályoz meg abban, hogy vélt vagy valós
érdekeik érvényesítése közben akadályozhassák az egészségügyi ellátást, tekintettel arra, hogy
a jelen szabályozás szerint az egészségügyi közszolgáltató intézmények nem számítanak
közérdekű üzemnek .

Tisztelt Miniszter úr!

Az Ön véleménye szerint megengedhető-e külső felek által pénzügyi elszámolási viták
rendezése céljából közszolgáltató egészségügyi intézmény működésének előzetes bejelentés
nélküli lehetetlenné tétele? Példának okáért, elszállíthatja-e azonnali hatállyal egy lízingcég a
művese berendezéseket, vagy lélegeztetőkészüléket egy kórházból?

Mit kíván tenni Miniszter úr, hogy a jövőben ilyen helyzet ne fordulhasson elő?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2004 . november 22.

Dr . Frajna Imre
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